
Forsvarsudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 19. august 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Spørgsmål 348
Har sagsbehandlere fra udlændingemyndighederne i sommeren 2013 været i
Afghanistan for at vurdere beskyttelsesbehovet hos lokalt ansatte afghanere,
der har arbejdet for de danske styrker, eller vil sådanne sagsbehandlere i den
nærmeste fremtid foretage en sådan vurdering i Afghanistan som følge af af-
talen mellem regeringen, V, LA og KF fra maj 2013? Kan ministeren bekræfte,
at den følgende beskrivelse (i artiklen "Ukendt antal tolke på vej til Danmark" i
Politiken, 23. maj 2013) af den procedure, der blev aftalt, er korrekt: "Derfor vil
danske sagsbehandlere fra udlændingemyndighederne i første omgang rejse
til Afghanistan for at lave en individuel screening af hver enkelt af de 200 tol-
ke, der måtte ønske det, og hver enkelt vil blive vurderet efter de helt alminde-
lige asylkriterier. Vurderer embedsmændene, at tolken ikke er truet nok til at
få asyl, vil vedkommende eventuelt kunne få støtte til for eksempel uddannel-
se eller flytning i Afghanistan."

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Nikolaj Villumsen (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Nikolaj.Villumsen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karsten Nonbo
formand
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